
   
 

12. juli 2024 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvilke analyser og konsekvensberegninger har Naalakkersuisut foretaget i forbindelse med 

udarbejdelsen af forslaget til en ny turismelov? 

a. Er disse blevet foretaget internt eller eksternt? 

b. Vil Naalakkersuisut offentliggøre disse? 

 

2. Hvordan vil Naalakkersuisut definere en lokal turismeaktør? 

a. Ser Naalakkersuisut et problem i, at udenlandske aktører investerer i lokale selskaber? 

b. Hvor stort et ejerskab mener Naalakkersuisut, at en udenlandsk aktør kan have i et 

hjemmehørende selskab, hvis det hjemmehørende selskab fortsat skal kunne betragtes 

som lokalt? 

 

3. Hvilke punkter i lovforslaget til ny turismelov sikrer, at den øgede tilgængelighed til vores land -

via de nye lufthavne – vil medføre en øget omsætning og dermed et øget vækstpotentiale hos 

lokale turismeaktører? 

 

4. Hvordan understøtter forslaget til den nye turismelov, at der kan skabes et øget udbud af 

indkvarteringsmuligheder for det øgede antal af turister? 

 

5. Hvordan understøtter forslaget til den nye turismelov, at der kan skabes et øget udbud af 

muligheder for oplevelser for det øgede antal af turister? 

 

6. Hvordan understøtter forslaget til den nye turismelov, at der kan skabes et øget udbud af caféer 

og restaurationer for det øgede antal af turister? 

 

7. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for emnet? 

 

(Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraatit) 

 

Begrundelse 

For Demokraatit er der ingen tvivl om, at der er gode muligheder for at skabe yderligere vækst i 

turismebranchen. Alene åbningen af de nye lufthavne vil medføre en forbedret infrastruktur, der meget 

gerne skulle være positivt med henblik på at sikre vort lands tilgængelighed for turister. 

 

Men vi er samtidig nødt til grundigt at overveje, hvordan vi sikrer de bedst mulige forhold for den hjemlige 



   
 

turismebranche herunder hvordan udviklingen kommer os lokale mest muligt til gode. 

 

På den baggrund er det vigtigt, at vi sikrer, at den kommende turismelov rammer rigtigt og at den kommer 

både befolkningen og det lokale erhvervsliv til gode. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


